
Stali jste se obětí trestného činu? 
	 My se k Vám zády neotočíme.
      Budeme Vám naslouchat. 

Naše činnost je bezplatná.
Jsme státem garantovaná služba. 



Stali jste se obětí trestného činu? Nebojte se za námi 
přijít. Jsme tu, abychom Vám pomohli.  

Obraťte se na nás, poradíme Vám!

Probační a mediační služba Vám bezplatně nabízí:

Právní informace
Poradíme Vám, na co máte právo a o co můžete žádat.

Psychosociální podporu
Pomůžeme Vám zvládnout těžkou situaci.

Restorativní programy
Zprostředkujeme Vám například mediaci, neboli mimosoudní řešení sporu mezi obětí  
a pachatelem, které pomáhá dojít především k oboustranně uspokojivému řešení, 
např. uspíšení náhrady škody. 

Nabízíme Vám odpovědi například na tyto otázky:

Jaká jsou Vaše základní práva? 
	 • Máte právo na peněžitou pomoc.
	 • Máte právo žádat náhradu škody.
	 • Máte právo na poskytnutí odborné pomoci.
	 • Máte právo na informace a na aktivní účast v řízení.
	 • Máte právo na ochranu před hrozícím nebezpečím.
	 • Máte právo na ochranu soukromí.
	 • Máte právo na ochranu před druhotnou újmou.

Co všechno můžete žádat? 
	 • Náhradu škody při ublížení na zdraví či usmrcení.
	 • Náhradu nákladů spojených s péčí o zdraví.
	 • Náhradu odcizených či zničených věcí.	
	 • Náhradu škody na vozidle při dopravní nehodě.
	 • Náhradu škody při ušlém výdělku.
	 • Náhradu škody na věci zvláštní obliby (výše náhrady 
		  podle osobního významu dané věci, ne ceny).
	 • Náhradu škody při poranění zvířete.

Náhradu škody uplatněte co nejdříve, nejpozději však při hlavním 
líčení soudu a nezapomeňte ji dostatečně doložit potřebnými  
dokumenty.

Nabízíme Vám pomoc i v těchto situacích:

	 • Stala se Vám dopravní nehoda a nevíte, jak postupovat. Nebojte se nás zeptat.
	 • Stali jste se obětí trestného činu a chtěli byste informace o svých právech. 		
		  Poskytneme Vám všechny potřebné informace.
	 • Stali jste se obětí trestného činu, pachatel Vám neuhradil způsobenou škodu a není 
		  ochoten ji uhradit ani ve splátkách. Nebojte se žádat jeho exekuci. Poradíme Vám jak. 
	 • Stali jste se obětí trestného činu a pachateli ještě nebylo 18 let. I mládež nese 
		  odpovědnost za své protiprávní činy. Řekneme Vám jak. 
	 • Stali jste se obětí trestného činu a potřebujete zvláštní péči. Obraťte se na nás.
	 • Stali jste se obětí trestného činu a chtěli byste učinit Prohlášení oběti o dopadech 
		  trestného činu na Váš život. Pomůžeme Vám s jeho formulací. 
	 • Stali jste se obětí trestného činu a chtěli byste vědět, jak probíhá trestní řízení. 
		  Nebojte se nás zeptat.

Máme pro Vás pár důležitých rad:

	 • Mluvte se svými blízkými o Vašich potřebách a pocitech. 
	 • Nebojte se nás požádat o radu. 
	 • Nebojte se nám svěřit. Důvěřujte nám. 
	 • Navštivte nás, Vaše situace nás zajímá.
	 • Nezapomeňte, že psychické rány mohou bolet stejně, jako fyzické.
	 • Nebojte se vyjádřit své emoce. Vaše pocity jsou důležité. 
	 • Nebojte se mluvit o tom, co Vám trestný čin způsobil a jak se nyní cítíte. 
	 • Nezapomeňte při zranění vyhledat lékařskou pomoc. Lékařské zprávy uchovejte  
		  pro budoucí použití. 
	 • Požádejte o náhradu škody vzniklé trestným činem. 
	 • Požádejte o peněžitou pomoc. Poradíme Vám, ve kterých případech na ni máte právo.
	 • Snažte se být aktivní a sledovat průběh trestního řízení. 
	 • Požádejte o sociální dávky, pokud se dostanete do nepříznivé životní situace.
	 • Nestyďte se v případě psychických obtíží obrátit o pomoc u psychologa 
		  nebo psychoterapeuta. 

Všechny informace o naší činnosti najdete na www.pmscr.cz.

Kontakt:

Bára
Text napsaný psacím strojem
Poradna pro oběti  Kolín, Politických vězňů 109 
Poradenské hodiny bez objednání: ST 12:30-15:30 hod, ČT  9 - 12 hod
Mgr. Zdeňka Malíková
tel.: 727 873 139; email: malikova.pms@gmail.com





